
Protokół 
XXXIX sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 

z  6 maja 2022 r. 
 

XXXIX sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w trybie zdalnym z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość. Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 18:35. 

 
1. Otwarcie sesji, powitanie, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (16 osób obecnych) obrady XXXIX sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Andrzej Janowski. Lista obecności radnych stanowi załącznik 
nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Smoczyńską – pracownika Wydziału 
Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
i zaproponował jego rozszerzenie o punkt 5a.: Projekt uchwały w sprawie uwag do projektu 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta. 
W związku z tym, że sesja została zwołana na wniosek 7 radnych, Przewodniczący Rady 
poprosił każdego z nich o wyrażenie zgody na rozszerzenie porządku obrad. Po uzyskaniu 
niezbędnej zgody, Przewodniczący zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad, 
w której udział wzięli wszyscy obecni radni. 
 

Głosowanie nad zmianą porządku obrad: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 
 
3. Komunikaty. 

 
Przewodnicząca Zarządu Agnieszka Michalak-Pietkiewicz poinformowała o posiedzeniu 
Zarządu, które odbyło się 4 maja, podczas którego podjęta została uchwała w sprawie 
rekomendacji dla projektu przedstawionego przez Stowarzyszenie Spółdzielnia Teatralna, 
które planuje organizację Dnia Dziecka na terenie City Parku przy ul. Wyspiańskiego. 
Przewodnicząca powiadomiła też o omawianym projekcie uchwały w sprawie uwag do 
projektu Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta, 
który ostatecznie nie został przegłosowany przez członków Zarządu. 
 
 
4. Oświadczenia. 
 
Brak. 
 
 
5. Dyskusja nad Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że przygotowany został projekt uchwały w sprawie 
uwag do projektu Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 



miasta, w związku czym zaproponował przejście do kolejnego punktu porządku obrad 
i omówienie projektu.  
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
 
5a. Projekt uchwały w sprawie uwag do projektu Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zaproponował, aby po kolei omawiać każdy 
z punktów zawartych w załączniku do uchwały. 
 
Przewodniczący odczytał pierwszą z uwag, dotyczącą ogródków działkowych w kwartale 
ulic: Potockiej-Dmowskiego-Hetmańska-Kolejowa, po czym otworzył dyskusję. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Agnieszka Michalak-Pietkiewicz, Roman Modrzyński, 
Sylwia Badzińska, którzy opowiedzieli się przeciwko zapisowi dotyczącemu stopniowemu 
przekształceniu ogródków działkowych w zieleń parkową. Radni podkreślali historyczną 
wartość omawianych terenów. Jednocześnie zgodzili się co do pomysłu zagospodarowania 
zielenią ok. 1 ha nieużytków znajdujących się na terenie ogródków.  
 
Przeciwne stanowisko przedstawili radni: Beata Szeszuła, Amadeusz Smirnow, Franciszek 
Sterczewski, Maciej Nowak, Wojciech Kosiedowski, którzy podkreślili, że z ogródków 
działkowych korzystać mogą tylko ich właściciele, tymczasem na terenie Dolnego Łazarza 
brakuje parku, z którego korzystać mogliby wszyscy mieszkańcy. Radni zaznaczali też, 
że przekształcenie ogródków w zieleń parkową miałaby być zmianą ewolucyjną, 
która trwałaby kilka, kilkanaście lat. 
 
Podczas dyskusji nad tym punktem głosu udzielono także:  
- radnemu Rady Miasta Poznania, Filipowi Olszakowi, który przypomniał, że zapis 
o połączeniu funkcji działkowej z funkcją parkową omawianego terenu znajduje się już 
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego i nie ma potrzeby umieszczania go 
w Studium; radny zgodził się natomiast co do potrzeby większej ilości terenów zielonych na 
Dolnym Łazarzu, jednak w jego opinii, biorąc pod uwagę możliwości finansowe Miasta, 
jedyną realną opcją utworzenia parku na terenie ogródków działkowych jest założenie go 
w miejscu dotychczasowych nieużytków; 
- dyrektorowi Wydziału  Tworzenia i Realizacji Zieleni Starostwa Powiatowego w Poznaniu, 
Bartoszowi Zawiei, który również podkreślił ważność dostosowania możliwości 
planistycznych do możliwości finansowych Miasta; w opinii gościa Miasta nie będzie stać na 
założenie parku na całym terenie ogródków działkowych, które liczą ok. 6 ha; 
- kolejnemu przedstawicielowi Wydziału Tworzenia i Realizacji Zieleni Starostwa 
Powiatowego w Poznaniu, Jakubowi Kucharczakowi, który zwrócił uwagę na położenie 
ogródków działkowych w sąsiedztwie Nocnego Targu Towarzyskiego; gość zapytał radnych, 
czy nie obawiają się, że park utworzony w takiej okolicy stanie się miejscem, w którym 
będzie spożywany alkohol, w związku z czym konieczne będą interwencje policji, a to z kolei 
może doprowadzić do likwidacji parku i sprzedaży terenu pod kolejne osiedle. 
 
Po zakończeniu dyskusji nt. pierwszej z uwag, Przewodnicząca Agnieszka Michalak-
Pietkiewicz zgłosiła poprawkę do uchwały, w ramach której zaproponowała wykreślenie 
z załącznika punktu 1 i zastąpienie go poniższą treścią: 



„Tereny zielone na północ od ul. Hetmańskiej - tereny ogródków działkowych ROD 
im. O. Kopczyńskiego i ROD im. M. Curie-Skłodowskiej: pozostawienie funkcji ogrodów 
działkowych; w uzgodnieniu z użytkownikami, mieszkańcami oraz radą osiedla ustalenie 
funkcji terenów, które mogą zostać przejęte przez Miasto, a obecnie są nieużytkami; 
istniejący teren zieleni urządzonej od strony ul. Kolejowej: odbrukowanie ścieżki pieszo-
rowerowej.” 
 

Głosowanie nad poprawką do uchwały: 
Za – 4, przeciw – 9, wstrzymało się – 2. 

W wyniku głosowania poprawka nie została przyjęta. 
 
Po zakończeniu głosowania, Przewodniczący Andrzej Janowski odniósł się do wypowiedzi 
swoich przedmówców, tłumacząc, że umieszczenie w studium zapisu o wprowadzeniu 
funkcji parkowej na terenie ogródków działkowych nie umożliwi w przyszłości 
przeznaczenia tego miejsca pod osiedle mieszkaniowe, ponieważ musiałby na to pozwalać 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który zgodnie z umieszczonym 
w studium zapisie dotyczącym zieleni parkowej nie dopuszczałby zabudowy. 
Przewodniczący podkreślił też, że zmiana zapisów w studium nie oznacza automatycznej 
likwidacji ogródków działkowych, a jedynie daje możliwość ich przekształcenia 
w przyszłości.  
 
Następnie Przewodniczący odczytał treść dwóch kolejnych uwag, dotyczących 
zachowania ciągłości łącznika zieleni wzdłuż ul. Wyspiańskiego oraz utworzenia 
łącznika zieleni między Parkiem Wilsona i Parkiem Kasprowicza i dalej do terenu 
Zespołu Szkół nr 8 przy ul. Jarochowskiego. 
 
Przewodniczący udzielił głosu Przewodniczącej Agnieszce Michalak-Pietkiewicz, 
która zaproponowała, aby do powyższych uwag dopisać wniosek o wprowadzenie zieleni 
przyulicznej wzdłuż ul. Głogowskiej.  
Przewodniczący zgodził się na dodanie powyższego zapisu autopoprawką. 
 
 
Kolejny punkt, który Przewodniczący poddał pod dyskusję dotyczył kwartału ulic 
Hetmańska - Dmowskiego - Krauthofera – Górecka i usunięcia z projektu studium 
możliwości lokalizowania na tym terenie obiektów handlowych o  powierzchni sprzedaży 
ponad 2000m2. 
 
Przewodniczący zaproponował, aby do treści tej uwagi dodać wniosek o zapisanie 
powyższego kwartału ulic jako ZP, czyli tereny parków i inne tereny zieleni urządzonej, 
wraz z bezkolizyjnym, pieszo - rowerowym łącznikiem pod ul. Hetmańską, między terenami 
zieleni po obu stronach tej ulicy.  
 
Przewodnicząca Agnieszka Michalak-Pietkiewicz oraz radni Sylwia Badzińska i Wojciech 
Kosiedowski poparli propozycję zapisu dotyczącego zieleni parkowej. Pozostali radni nie 
zabrali głosu. Przewodniczący wprowadził proponowaną zmianę autopoprawką. 
 
 
Na koniec Przewodniczący odczytał punkty nr 5-9, dotyczące kolejno: 
- trasy pieszej i rowerowej po ul. Dmowskiego i ul. Małeckiego; 
- trasy pieszo-rowerowej w ciągu ulic Jarochowskiego-Ułańskiej; 



- klasy ul. Hetmańskiej; 
- klasy ul. Kasprzaka; 
- klasy ul. Krauthofera. 
 
Głos w dyskusji zabrała Przewodnicząca Zarządu, która zaproponowała, aby do powyższych 
uwag dodać zapis dotyczący planowanej ulicy Dolnej Głogowskiej, która powinna pełnić 
funkcję głównego dojazdu do terenów MTP. 
Przewodniczący zgodził się na dodanie powyższej uwagi autopoprawką, jednak uzupełnił ją  
o warunek zapewnienia bezkolizyjnego wjazdu z ul. Dolnej Głogowskiej na teren MTP. 
 
Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję, odczytał projekt uchwały wraz z poprawkami 
i rozpoczął głosowanie. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXIX/227/III/2022 została podjęta przez Radę Osiedla 
(załącznik nr 3). 
 
 
6. Wolne głosy i wnioski. 
 
Brak. 
 
 
7. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Andrzej Janowski, podziękował wszystkim za przybycie 
i zamknął obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 21:00. 
 
  Protokół sporządziła:                                                                        Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Smoczyńska                                                         Andrzej Janowski 



 
Przewodniczący                      Poznań, 4 maja 2022 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 
 

Na podstawie § 24 pkt 2 uchwały nr LXXVI/1124/V/2010 Rady Miasta Poznania  
z dnia 31 sierpnia 2010 r. w sprawie uchwalenia statutu Osiedla Św. Łazarz 

zwołuję 
 

XXXIX sesję Rady Osiedla Św. Łazarz, 

która odbędzie się 6 maja 2022 r. (piątek) o godz. 18:30 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość: 

 

  https://poznan-pl.zoom.us/j/95253583037 
 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Komunikaty. 

4. Oświadczenia. 

5. Dyskusja nad Studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie sesji. 

 
 
 

Przewodniczący 
Rady Osiedla Św. Łazarz 

 
  (-) Andrzej Janowski 

 
 
 
 
 
 
 



 
Informacje o przetwarzaniu danych osobowych podczas zdalnej sesji Rady Osiedli 

 
 
Zgodnie z art. 13 ust. 1 i ust. 2 ogólnego rozporządzenia o ochronie danych osobowych (dalej 
RODO) z dnia 27 kwietnia 2016 r. informuję, iż: 
1. Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Prezydent Miasta Poznania z siedzibą 

przy placu Kolegiackim 17, 61-841 Poznań. 
2. Wyznaczono inspektora ochrony danych (IOD), z którym można się kontaktować poprzez 

e-mail:  iod@um.poznan.pl lub pisemnie na adres: plac Kolegiacki 17, 61-841 Poznań. 
3. Pani / Pana dane osobowe przetwarzane są na podstawie art. 6 ust. 1 lit, c, e RODO w 

jednym lub w kilku z poniżej określonych celów:  
a) wypełnianie obowiązków prawnych ciążących na Administratorze w zakresie 

przewidzianym przepisami prawa (art. 18 i 20 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 
dostępie do informacji publicznej oraz uchwały Rady Miasta Poznania z dnia 31 
sierpnia 2010 r. w sprawie uchwalenia statutów osiedli – jednostek pomocniczych 
Miasta Poznania, numery LXXVI/1113-1154/V/2010) - zapewnienie jawności i 
dostępności do posiedzeń kolegialnych organów władzy publicznej, w tym  
sporządzenie protokołów z przebiegu sesji, 

b) wykonanie zadania realizowanego w interesie publicznym (art. 18 ust. 3 ustawy z dnia 
6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej i art. 15zzx ust. 1 ustawy z 2 
marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych) – zapewnienie transmisji audiowizualnej lub 
teleinformatycznej z posiedzeń organów. 

4. Zakres przetwarzanych przez Administratora danych osobowych może obejmować: imię,  
nazwisko, e-mail, wizerunek, barwa głosu oraz inne kategorie danych, które uczestnik w 
trakcie obrad sesji Rad Osiedli może przekazać Administratorowi. 

5. Obrady sesji Rad Osiedli są transmitowane on-line w serwisie internetowym YouTube. 
6. Dane po zrealizowaniu celu, dla którego zostały zebrane, będą przetwarzane do celów 

archiwalnych i przechowywane przez okres niezbędny do zrealizowania przepisów 
dotyczących archiwizowania danych obowiązujących u Administratora.  

7. Posiada Pani / Pan prawo do żądania od Administratora dostępu do danych osobowych, ich 
sprostowania, usunięcia lub ograniczenia przetwarzania oraz prawo do wniesienia 
sprzeciwu wobec ich przetwarzania, na zasadach i w granicach określonych w rozdziale III 
RODO. 

8. Ma Pani/Pan prawo do wniesienia skargi do organu nadzorczego, którym jest Prezes 
Urzędu Ochrony Danych Osobowych. 

9. Podanie danych osobowych przez mieszkańców jest dobrowolne. Zakres udostępnianych 
Administratorowi danych wynika m.in. z konfiguracji systemu wykorzystywanego do 
obsługi sesji Rad Osiedli (sterowanie mikrofonem i kamerą), jaką zastosuje osoba, której 
dane dotyczą tj. uczestnik zdalnej sesji. Natomiast przez radnych osiedlowych podanie 
danych jest obowiązkowe i niezbędne do wzięcia udziału w sesji zdalnej Rady Osiedla.  

10. Przebieg obrad sesji Rad Osiedli jest rejestrowany na nośniku informacji przy użyciu 
systemu wykorzystywanego do obsługi sesji Rady Osiedli. 

11. W związku ze zdalnym trybem obradowania Rady Osiedla, do którego 
wykorzystywany jest program ZOOM dostarczony przez Zoom Video Communications, 
Inc oraz transmisją obrad na serwisie YouTube, którego właścicielem jest Google LLC, 
Pani/Pana dane osobowe przekazywane są do państwa trzeciego będącego poza obszarem 



Europejskiego Obszaru Gospodarczego na podstawie art. 46 ust. 2 lit. c) RODO 
(standardowe klauzule umowne). 

12. W związku z tym, iż Trybunał Sprawiedliwości Unii Europejskiej stwierdził nieważność 
decyzji wykonawczej Komisji Europejskiej (UE) 2016/1250 w sprawie adekwatności 
ochrony zapewnianej przez Tarczę Prywatności UE-USA, Administrator danych 
osobowych wdrożył dodatkowe zabezpieczenia celem ich ochrony. Szczegółów w tym 
zakresie udziela IOD. Więcej informacji nt. przetwarzania danych osobowych przez Zoom 
Video Communications, Inc oraz Google LLC znajduje się w Politykach Prywatności ww. 
podmiotów: Polityka Prywatności Zoom (https://www.poznan.pl/mim/osiedla/informacje-
o-przetwarzaniu-danych-osobowych-podczas-zdalnej-sesji-rady-osiedli,0/informacje-o-
przetwarzaniu-danych-osobowych-podczas-zdalnej-sesji-rady-
osiedli,doc,1117/informacje-o-przetwarzaniu-danych-osobowych-podczas-zdalnej-sesji-
rady-osiedli,101030.html), Polityka prywatności Google LLC 
(https://policies.google.com/privacy). 

13. Dane osobowe nie będą przetwarzane przez Administratora w sposób opierający się 
wyłącznie na zautomatyzowanym przetwarzaniu, w tym profilowaniu. 

14. Odbiorcami Pani / Pana danych będą podmioty upoważnione do odbioru danych 
osobowych na podstawie przepisów prawa lub zawartych z Administratorem umów, w tym 
podmioty zajmujące się obsługą informatyczną Administratora. 

 
 
 
. 



 
LISTA OBECNOŚCI NA SESJI NR XXXIX 

RADY OSIEDLA ŚW. ŁAZARZ 

z 6 maja 2022 r.  

 

 
L.P IMIĘ NAZWISKO  

1. BADZIŃSKA Sylwia obecna 

2. ELLMANN Joanna nieobecna 

3. HOFFMANN Agnieszka nieobecna 

4. JANOWSKI Andrzej Piotr obecny 

5. KOSIEDOWSKI Wojciech Bartosz obecny 

6. KOSZAL Dorota obecna 

7. KOWALCZYK Paweł nieobecny 

8. KRUPA Dawid nieobecny 

9. ŁUKARSKA Janina Urszula obecna 

10. MARCINIAK Damian obecny 

11. MICHALAK-PIETKIEWICZ Agnieszka 
Małgorzata 

obecna 

12. MODRZYŃSKI Roman obecny 

13. NARADOWSKI Tomasz Michał obecny 

14. NOWAK Maciej Kazimierz obecny 

15. PAKUŁA Marcin Marek obecny 

16. PAWELCZYK Szymon Bartosz obecny 

17. SKURZYŃSKI Jakub Marcin nieobecny 

18. SMIRNOW Amadeusz Piotr obecny 

19. STECKA Klaudia Iwona obecna 

20. STERCZEWSKI Franciszek Wojciech obecny 

21. SZESZUŁA Beata Natalia obecna 

 



 


